
سهیل مهدی، سرپرست کمیته مسابقات لیگ برتر در گفت وگو با »وطن امروز« درباره تکلیف مسابقات لیگ برتر و جام حذفی:

حذفیهمقطعابرگزارمیشود
قوانین جدید فوتبال در دوران کرونا 

به ایران رسید
دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال قوانین موقت برگزاری 
بازی ها در دوران شیوع کرونا را اعلام کرد. بر اساس آخرین 
تصمیمات بورد بین المللی فوتبال تغییراتی در قانون سوم 
فوتبال به دلیل ش��یوع ویروس »کووید-۱۹« )کرونا( به 
 طور موقت به  وجود آمده است. متن این اصلاحات که به 

فدراسیون های عضو ابلاغ شده، به شرح زیر است: 
قوانی��ن بازی ۲۱-۲۰۲۰ برای مس��ابقات رس��می )و 
مسابقات غیررسمی( از اول ژوئن ۲۰۲۰ لازم الاجرا است 
ولی مس��ابقاتی که به دلیل شیوع ویروس »کووید-۱۹« 
ب��ه حالت تعلیق درآمدند، این اختیار را دارند بازی ها را با 
قوانین ۲۰-۲۰۱۹ یا ۲۱-۲۰۲۰ به پایان برس��انند؛ حتی 
اگر مسابقات را بعد از اول ژوئن ۲۰۲۰ مجددا شروع کنند. 
مسابقات »دوس��تانه/ آماده سازی/ تمرینی« در جهت 
آمادگی برای شروع مجدد بازی ها باید آن نسخه از قوانین 
را استفاده کنند که قرار است پس از شروع مجدد مسابقات 
به کارگیری شود. همچنین بورد بین المللی فوتبال از این 
فرصت استفاده می کند تا توجه برگزارکنندگان مسابقات 
را به گزینه های موجود در قوانین بازی درباره رفاه و ایمنی 
بازیکنان و س��ایر شرکت کنندگان، بویژه موارد مربوط به 
اس��تراحت برای نوشیدن مایعات و استراحت برای خنک 

شدن که در قانون ۷ آمده جلب کند. 
مس��ابقاتی که در آن کمک داور ویدئویی به کار گرفته 
می ش��ود، بنا به صلاحدید برگزارکننده مسابقات مجازند 
اس��تفاده از آن را تا شروع مجدد مسابقات متوقف کنند. 
ب��ا این وجود، در صورت اس��تفاده از کمک داور ویدئویی، 
تمام موارد مربوط به قوانین بازی و همچنین تشریفات به 
 کارگیری کمک داور ویدئویی در جای خود باقی خواهد ماند. 
برگزارکننده مسابقات حق استفاده از اصلاحیه قانون ۳ 
یا هر یک از سایر گزینه های موجود را دارد و دیگر نیازی به 
دریافت مجوز برای انجام آن از بورد بین المللی فوتبال نیست. 
تعداد تعویض ها در هر مس��ابقه رس��می ک��ه برگزار 
می شود حداکثر 5 نفر است که توسط فیفا، کنفدراسیون 
یا فدراسیون ملی مشخص خواهد شد، جز برای مسابقات 
آقایان و بانوان شرکت کننده در تیم های اول باشگاه ها در 
بالاترین دس��ته یا تیم های بین المللی الف بزرگسالان که 

حداکثر تعویض ۳ نفر است. 
اصلاحیه موقت:

برگزارکنندگان مسابقات اختیار دارند یکی یا هر ۲ مورد 
زیر را اعمال کنند:

۱- در طول مسابقه، هر تیم می تواند حداکثر از 5 تعویض 
استفاده کند، حداکثر ۳ فرصت تعویض دارد و می تواند یک 

تعویض اضافه در بین ۲ نیمه انجام دهد.
 ۲- در صورتی که بازی به وقت اضافه کش��یده ش��ود،
هر تیم می تواند از یک تعویض اضافی استفاده کند )خواه تیم 
از حداکثر تعداد تعویض های خود استفاده کرده باشد یا نه(.
در واق��ع می تواند یک تعویض اضافی در زمان قبل از 
ش��روع وقت های اضافه یا در بین ۲ نیمه وقت های اضافه 

انجام دهد.
چنانچه تیمی از حداکثر تعداد تعویض ها یا فرصت های 
)تعویض( خود استفاده نکرده باشد، تعویض ها و فرصت های 
)تعویض( اس��تفاده نش��ده می تواند در وقت اضافه مورد 

استفاده قرار گیرد. 

فرمول جدید AFC برای لیگ قهرمانان
حذف سیستم رفت و برگشت جز فینال

یکی از طرح های کنفدراس��یون فوتبال آسیا برای 
ادام��ه رقابت های لی��گ قهرمانان این ق��اره که تایید 
شده و احتمالا اجرایی می شود، حذف سیستم رفت و 
برگشت مسابقات به جز در دیدار فینال است. روزنامه 
»اس��تاد الدوحه« قطر در گزارشی با عنوان »لغو بازی 
رفت و برگشت گامی برای تکمیل لیگ قهرمانان آسیا« 
نوشت: »کنفدراس��یون فوتبال آسیا پیشنهاد کاهش 
تعداد مس��ابقات در مراحل بالاتر لیگ قهرمانان آسیا 
)یک هشتم، یک چهارم و نیمه نهایی( را با حذف سیستم 
بازی های رفت و برگشت قبول کرده است، در حالی که 
بازی فینال به صورت رفت و برگش��ت برگزار می شود؛ 
بازی رفت در روز ۲۲ نوامبر در غرب آسیا و بازی برگشت 
روز ۲۸ نوامبر در غرب«. )به نظر می رسد استاد الدوحه 
درباره مکان برگزاری بازی ها دچار اشتباه شده باشد، چرا 
که هر ۲ مکان را غرب اعلام کرده است. در حالی که در 
سال ۲۰۲۰ غرب قاره میزبان بازی برگشت است(. این 
روزنامه در ادامه نوشت: »این رویکرد باعث کوتاه شدن 
زمان برگزاری مس��ابقات لیگ قهرمانان آسیا می شود 
که از اواس��ط ماه مارس به خاطر ویروس کرونا متوقف 
ش��د، جایی که 4 بازی دیگر مرحله گروهی از ابتدای 
ماه آگوس��ت به صورت مجتمع برگزار خواهد شد. به 
این ترتیب مسابقات تا ماه دسامبر تمام می شود؛ زمانی 
که قهرمان آسیا باید در جام باشگاه های جهان شرکت 
کند«. اس��تاد الدوحه همچنین از این فرمول به عنوان 
یکی از پیشنهادات قریب الوقوع کنفدراسیون فوتبال آسیا 
برای اتمام لیگ قهرمانان یاد کرده است؛ دیدارهایی که 
قرار اس��ت بدون تماشاگر باشد و این بدان معنی است 
که به خاطر برگزاری این مسابقات پشت درهای بسته 
یا در زمین بی طرف دیگر نیازی به برگزاری مس��ابقات 

خانگی برای تیم ها نیست.

اخبار

ورزشی
زیان ۸۰۰ میلیون دلاری IOC با تعویق المپیک توکیو
کمیته بین المللی المپیک اعلام کرد با تعویق بازی های المپیک توکیو ۲۰۲۰ احتمالا متحمل ضرر ۸۰۰ میلیون دلاری می شود.

هیات اجرایی کمیته بین المللی المپیک جلسه ای را برگزار کرد که در این جلسه توماس باخ، رئیس کمیته بین المللی المپیک اعلام کرد 
پیش بینی می شود با تعویق بازی های المپیک توکیو، IOC مبلغ ۸۰۰ میلیون دلار هزینه اضافی را متحمل شود.

ب��ه اوج رس��یدن اختلاف��ات رئی��س 
فدراس��یون کشتی و س��رمربیان تیم 
های ملی آزاد و فرنگی، در عین حال که خطرناک است اما 
می تواند به چرخه ای تبدیل ش��ود که آرامش را به کشتی 
تزریق کند. انتخابات فدراس��یون کش��تی که تیر ماه سال 
گذشته برگزار شد آنقدر حاشیه و داستان در دل خود داشت 
که فرصت نشد کاندیداها آنطور که باید و شاید از برنامه های 
خود بگویند. بیش��تر از برنامه، صحبت از اسامی نامزدها و 
رقابت بین شان بود و اتفاقات عجیبی که در خلال برگزاری 
این انتخابات رخ داد. در نهایت علیرضا دبیر مسؤولیت کشتی 
را برعهده گرفت. قهرمان المپیک ۲۰۰۰ سیدنی، به لحاظ 
احاطه فنی روی کشتی و همچنین سابقه مدیریت و از همه 
مهم تر هوش و ذکاوت بالایش، بالقوه می توانست برنامه های 
خوبی برای کشتی داشته باشد. او از همان ابتدا می خواست 
خیلی از امور را در کشتی اصلاح کند ولی در همین زمینه در 
کنار تغییرات سریع، برخی کارها نیز به زمان و دقت بیشتری 
نیاز داشت. اصلاح فرآیند انتخابی تیم ملی و تبدیل آن به 
دستورالعمل، یکی از مهم ترین برنامه های علیرضا دبیر بود 
که بعدا نیز اعلام کرد از ۲ ماه پیش از ریاستش، گروهی را 
مامور کرده روی انتخابی تیم  ملی کار کارشناسی و علمی 
انجام دهند. بعد از تعطیلات نوروز و در تعطیلات کرونایی، 
برگزاری جلسات مربوط به انتخابی تیم ملی بیشتر و بیشتر 
شد. علیرضا دبیر می دانست این چرخه، واکنش های زیادی 

را به دنبال خواهد داشت 
و البته اذعان داشت قطعا 
این ط��رح ایرادهایی دارد 
و ب��ه همی��ن منظ��ور در 
هفته های گذش��ته سعی 
کرده با دع��وت از بزرگان 
کش��تی،  کارشناس��ان  و 
نظ��رات آنه��ا را نیز جویا 
شود. س��رمربیان تیم های 
ملی بزرگسالان نیز از جمله 

کس��انی بودند که از آنها درباره چرخه انتخابی نظرخواهی 
شد که غلامرضا محمدی ایرادهای مدنظرش را مطرح کرد 
و محمد بنا خیلی دیرتر از س��رمربی تیم ملی آزاد، درست 
در روزهای��ی که رابطه فدراس��یون با غلامرضا محمدی به 
تیره ترین شکل ممکن رسید، نظراتش را گفت. پیش از آن 
بارها صحبت از اس��تعفای شفاهی محمد بنا به میان آمد، 
مسأله ای که از سوی فدراسیون تایید نمی شد اما با شناخت 
همه از روحیات بنا، مشخصا سکوت او و غیبتش در جلسات 
فنی فدراسیون کشتی، نشان می داد اختلافاتی وجود دارد 
ولی در این میان، بنا شاگرد خلفی دارد که اجازه نمی دهد 
روابط تیره و تارتر از قبل شود. حمید سوریان، نایب رئیس 
فدراسیون کشتی، فرد معتمد علیرضا دبیر و پرافتخارترین 
قهرمان کشتی ایران، تمام تلاشش را به کار برد تا اختلاف 

نظر بر س��ر جزئیات کار، 
به اختلافی حل نش��دنی 
تبدیل نشود. بنا هم وقتی 
در جلس��ه ش��رکت کرد، 
نظرش این بود طرح جدید 
به  نزدی��ک  فدراس��یون، 
همانی است که در ۲ سال 
گذشته )پیش از مسابقات 
جهانی نورسلطان و پیش 
از المپیک��ی که به تعویق 
افتاد( از سوی محمد بنا اجرا شده است. در رشته آزاد هم 
محسن کاوه، کسی که خیلی ها می گفتند وقتی علیرضا دبیر 
بیاید، او سرمربی تیم ملی آزاد خواهد شد، نقش آرام کننده 
را میان روابط علیرضا دبیر و غلامرضا محمدی ایفا کرد، آن 
هم درس��ت زمانی که اختلافات با واکنش سریع محمدی 
در جلسه بحث و بررسی چرخه انتخابی تیم ملی و پس از 
آن صحبت های علیرضا دبیر در نشست خبری اش مبنی بر 
اینکه »اگر محمدی این رفتار را ادامه دهد با او قطع همکاری 
خواهیم کرد«، به اوج خودش رسید. محسن کاوه لااقل در 
مقطع حاضر برای س��رمربیگری تیم ملی نیامده و علیرضا 
دبیر و فدراسیون هم برای کنار گذاشتن غلامرضا محمدی 
از قبل برنامه ای نداشته اند. مشکل اصلی این است بحث هایی 
که باید در اتاق جلس��ات می ماند، به بیرون کش��یده شد و 

همیشه هستند افرادی که از چنین اتفاقاتی سود می برند. 
آنها بیش از آنکه کش��تی را ببینند، خود و منافع ش��ان را 
می بینند. اکنون انتظار است این اختلافات در اتاق جلسات 
حل شود تا خروجی کار به سود کشتی باشد. همه از انتخابی 
تیم ملی استقبال می کنند، دبیر نیز تاکید کرده این طرح 
قطعا بدون ایراد نیست و باید اصلاح شود. زمان برای اصلاح 
ایرادها هست، سرمربیان تیم ملی هم قرار نیست دست شان 
بسته باشد. در نشست توضیح چرخه انتخابی تیم ملی نیز 
تاکید ش��د در بس��یاری موارد دست س��رمربیان تیم ملی 
درباره انتخاب، برخورد انضباطی و تصمیم گیری بر اساس 
وضعیت کشتی گیر باز است. اینکه علیرضا دبیر اعلام کرد 
غلامرضا محمدی و محمد بنا سرمربیان منصوب او نیستند، 
حرف جدیدی نب��ود. همه می دانند این دو مربی باتجربه، 
حکم اولیه ش��ان را از حمید بنی تمیم، سرپرس��ت پیشین 
فدراسیون کشتی گرفته اند اما رئیس فدراسیون حکم آنها 
را تمدید کرد و وقتی به آنها حکم تازه ای داد، یعنی اینکه 
می خواهد با آنها همکاری کند. از س��وی دیگر، اوج گرفتن 
اختلافات س��رمربیانی که منص��وب علیرضا دبیر نبودند با 
فدراسیون کشتی، آن هم بر سر جزئیاتی از چرخه انتخابی 
تیم ملی، به نوعی تمام مباحثی که باید طرح و حل و فصل 
ش��وند را رو کرده و می ش��ود امیدوار بود بعد از این ماجرا 
 همکاری بهتر و کم حاشیه تری را بین فدراسیون و سرمربیان

تیم های ملی کشتی شاهد باشیم. 

دست های باز سرمربیان تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی

چرخهایکهبایدآرامشراتزریقکند
کشتی

زه�ره فلاح زاده: به نظر می رس��د پس از تعطیلی ۳ ماهه لیگ 
برتر، از این هفته تمرینات گروهی تیم ها از سر گرفته می شود و 
باشگاه ها سرانجام باید از خواب زمستانی بیدار شوند. ستاد مبارزه 
با کرونا در ورزش قرار است امروز شنبه، طی جلسه  ای اعلام کند 
باشگاه ها می توانند تمرینات خود را آغاز کنند و کم کم برای شروع 

مسابقات آماده شوند. 
حریرچی، معاون کل وزارت بهداشت در این رابطه عنوان کرد: 
ما جلسات متعددی برگزار کردیم و در این جلسات صحبت های 
زیادی مطرح شد و در این  باره هم تا حدود زیادی اعضای ستاد 
متقاعد شدند، زیرا صنوف زیادی درگیر ورزش هستند اما همه چیز 
باید تصویب رسمی شود و پروتکل های تدوین و پیش نویس های 

آنها آماده شود. 
وی درباره تکلیف مسابقات لیگ برتر گفت: احتمالا باشگاه ها 
پس از جلسه شنبه )امروز( ستاد مبارزه با کرونا در ورزش می توانند 
تمرینات ش��ان را ش��روع کنند و پس از ۳ هفته تمرین کردن، 

مسابقات برگزار خواهد شد. 
البته »وطن امروز« پیش تر درباره چگونگی برگزاری مسابقات 
گزارشی تهیه کرده بود که تیم ها در صورت شروع مجدد بازی ها 
باید هر 5 روز با هم به رقابت بپردازند که معاون کل وزارت بهداشت 
هم در مصاحبه ای به آن اش��اره کرده اس��ت. به گفته حریرچی، 
مسابقات هر 5 روز و در یک دوره فشرده 45 روزه برگزار خواهد 
شد تا پیش از شروع لیگ قهرمانان آسیا، لیگ برتر ایران به اتمام 
برسد. البته این فشردگی هم جای بحث دارد که حتی اگر تیم ها 
از ابتلا به بیماری کرونا در امان باشند، بازی های پی درپی می تواند 

به بازیکنان آسیب برساند. 
طبق ش��نیده ها با توجه به اینکه ش��هرهایی نظیر تهران و 
خوزستان همچنان با شیوع بالای کرونا مواجه هستند و در وضعیت 
قرمز قرار دارند، امکان دارد مسابقات تیم های این شهرها به استان 

دیگری منتقل شود. 
با توجه به صحبت های مسؤولان مربوط، شروع مسابقات لیگ 
برتر پس از یک دوره تمرینی، از اواخر خرداد ماه آغاز می ش��ود و 
این یعنی تیم ها باید از حالا خود را برای شروع بازی ها آماده کنند، 

البته باید دید در طول ۳ هفته باشگاه ها می توانند بدن های ناآماده 
بازیکنان خود را به شرایط مسابقه نزدیک کنند یا خیر. 

آنچه مشخص است اینکه به طور قطع بازی ها بدون تماشاگر 
برگزار خواهد شد و این یعنی قرار است بازی ها هر چند فشرده 

اما سرد و کسل کننده دنبال شود. 
»وطن امروز« برای بررس��ی شرایط موجود و کسب آخرین 
اخبار و اطلاعات در این رابطه با سهیل مهدی، سرپرست کمیته 
مسابقات لیگ برتر گفت وگویی انجام داده که در ادامه می خوانید.

***
  برای شروع مسابقات لیگ برتر تاریخی پیش بینی شده؟

خیر! هنوز تاریخی مشخص نشده است و فعلا تنها به زمان 
شروع تمرینات فکر می کنیم. 

  تمرینات از همین هفته شروع می شود؟
ان ش��اءالله، م��ا ابتدا ی��ک فرصت را به تیم ه��ا می دهیم که 
تمرینات شان را شروع کنند و با آمادگی مناسب به ادامه مسابقات 

وارد شوند. 
  با توجه به ش�رایط کرونایی کش�ور، نح�وه تمرینات چگونه 

خواهد بود؟
قطعا س��تاد مبارزه با کرونا در ورزش یک سری پروتکل های 
ورزشی به باشگاه ها ابلاغ می کند و تیم ها موظفند از آن پیروی 
کنند. قبل از ش��روع تمرینات از بازیکنان تست گرفته می شود 
و تب س��نجی اعضای تیم هر روز باید انجام ش��ود. اعضا ظرف 
مشترک نباید داشته باشند و فاصله فیزیکی باید رعایت شود. به 
طور مثال در بحث برگزاری، تعداد توپ جمع کن ها کم می شود و 
عوامل برگزار کننده هم باید از ماسک و دستکش استفاده کنند. 
روی نیمکت هم بازیکنان یکی در میان می نشینند و اگر فضا کم 
بود، می توانند از سکوی تماشاگران استفاده کنند. تصمیم گرفتیم 
کنفرانس خبری حضوری هم نداشته باشیم و کنفرانس ویدئویی 
برگزار کنیم. خبرنگاران هم از مسیر های مشخصی باید وارد شوند. 
  در صورت برگزاری مسابقات، اولین دیدار بازی معوقه فولاد و 

استقلال خواهد بود؟
صددرصد اولی��ن بازی، دیدار معوقه بین اس��تقلال و فولاد 

خواهد بود. 

  با توجه به اینکه وضعیت اس�تان خوزس�تان با ش�یوع بالای 
کرونا همچنان قرمز است، این بازی در این شهر برگزار می شود؟

شاید تا زمان شروع مسابقات وضعیت استان خوزستان قرمز 
نباشد. ما از الان نمی توانیم در این باره صحبت کنیم، چون فعلا 
بحث ما شروع تمرینات است که اگر به سلامت از آن عبور کنیم، 
مسابقات را آغاز می کنیم اما به هر حال اگر در آن تاریخ شرایط 
این اس��تان همچنان حاد باش��د، در شهر دیگری بازی را برگزار 

خواهیم کرد. 
  تکلیف جام حذفی چه می شود؟

ما قطعا جام حذفی را هم برگزار می کنیم. چون تعداد تیم های 
حاضر در این رقابت ها کمتر اس��ت، کار برای ما راحت تر خواهد 
بود و شهرهای کمتری هم درگیر این مسابقات هستند. سختی 
کار در حال حاضر برای ش��روع مسابقات لیگ است که ۱۶ تیم 

درگیر آن هستند. 
  با توجه به اینکه سال های گذشته خرمشهر میزبان این رقابت ها 
بوده، اگر وضعیت خوزستان در تاریخی که قرار است فینال جام 
حذفی برگزار شود، همچنان حاد باشد، ممکن است شهر میزبان 

تغییر کند؟

چند شهر و استادیوم در لیست میزبانی فینال جام حذفی 
هستند. مثل استادیوم پارس��ه شیراز، فولاد آرنای اهواز و 
امام علی مش��هد. هر کدام که شرایط برگزاری بازی فینال 
را داشته باشند، در آن شهر مسابقه را برگزار خواهیم کرد. 
  ب�ا توجه به صحبت های امیری خراس�انی، سرپرس�ت 
مؤسس�ه ورزش و تفریحات جزیره کیش که عنوان کرده 
کیش می تواند با توجه به شرایط حاد بسیاری از استان ها 
میزبان مسابقات لیگ برتر باشد، این امکان وجود دارد که 

در این شهر بازی ها برگزار شود؟
با توجه به اینکه شرایط میزبانی و میهمانی تیم ها مشخص 
شده، بسیار بعید است که باشگاه ها با این نظر موافق باشند. 
درواقع اگر قرار باشد در شهر دیگری مسابقات برگزار شود و 
کیش هم داوطلب باشد، قبول کردن این شهر به عنوان میزبان 
منوط به انتخاب خود تیم هاست. علاوه بر آن استادیوم المپیک 
کیش باید شرایط برگزاری بازی ها را داشته باشد و مورد تأیید 
مسؤولان قرار بگیرد. ما براحتی نمی توانیم شهرهای میزبان 
را تغییر دهیم. کیش می تواند محلی برای برگزاری اردوهای 
تیم ها باشد اما برای بازی ها براحتی نمی توان تصمیم گرفت. 
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ادامه از صفحه اول
آنها مش��تاقانه در انتخابات شرکت 
کردن��د ت��ا بلکه به واس��طه حض��ور ی��ک رئیس جمهور 
سیاه پوست به ترور هدفمندشان توسط پلیس و نژادپرستان 
پایان داده شود اما این اشتیاق واقعی، در کوتاه مدت به یک 
ناامیدی دائم تبدیل شد. حاشیه امنیتی که دستگاه های 
امنیتی و قضایی آمریکا برای عاملان قتل سیاه پوس��تان 
ایج��اد ک��رده بودند، به اندازه ای ب��ود که هزینه قتل یک 
سیاه پوست را ]حتی در صورت عامدانه بودن قتل[ بسیار 

اندک می ساخت. 
کار به جایی رس��ید که اوباما س��ال ۲۰۱5 میلادی و 
در حالی که مدت زمان زیادی تا پایان حضورش در کاخ 

سفید باقی نمانده بود، از نژادپرستی ذاتی و سیستماتیک 
در آمریکا سخن گفت: »ما نژادپرستی را درمان نکرده ایم 
و موضوع فقط این نیست که دیگر در اماکن عمومی گفتن 
»کاکا س��یاه« مودبانه تلقی نمی شود. این سنجشی برای 
اینکه بگوییم نژادپرستی وجود دارد یا نه، نیست. رویکردها 
و مواضع نسبت به نژاد در آمریکا به طور قابل ملاحظه ای 
بهبود یافته)!( اما میراث برده داری سایه ای طولانی افکنده 

و هنوز این میراث بخشی از DNA ما است«.
اوباما جرات نکرد به سیاه پوستان آمریکایی بگوید آنها 
در نگاه کلان دستگاه های امنیتی و تصمیم ساز این کشور، 
حتی به مثابه »شهروند درجه ۳« نیز شناسایی نمی شوند. 
سیاه پوستان آمریکا، حکم جامعه هدف نامطلوبی را دارند 

که باید در طول دهه های آتی، اثری از آنها در این کشور 
باقی نماند. 

اگ��ر چ��ه »دونال��د ترام��پ« رئیس جمه��ور آمریکا، 
»نژادپرس��تی سیس��تماتیک« در این کشور را به صورتی 
عریان ت��ر در مع��رض دید جهانی��ان قرار داده اس��ت اما 
حض��ور ی��ا ع��دم حض��ور وی در کاخ س��فید، خللی در 
اس��تمرار  »آپارتاید آمریکایی« علیه سیاه پوس��تان ایجاد 
نمی کن��د. امروز زندان های فدرال در ایالات متحده مملو 
از سیاه پوس��تانی اس��ت که جمعیت اصل��ی این مراکز را 
تش��کیل می دهند. حتی در دوران ش��یوع ویروس کرونا 
نیز ضریب آس��یب پذیری سیاه پوستان و رنگین پوستان، 
به مراتب نس��بت به سفید پوستان آمریکایی بیشتر بوده 

اس��ت. باید این حقیقت تلخ را پذیرفت که ترامپ و دیگر 
مقامات آمریکایی، ابایی از تصفیه نژادی در این کش��ور و 

حتی نسل کشی سیاه پوستان ندارند. 
امروز دوباره »سیاه پوس��تان آمریکا« رویایی دارند! این 
رویای مقدس، یعنی لمس عدالت و حقوق یکسان با دیگر 
ش��هروندان، قطعا در سایه حاکمیت ۲ حزب دموکرات و 
جمهوری خواه بر کاخ سفید محقق نخواهد شد! اضمحلال 
نظام سرمایه داری، استعمار فرانو و انهدام »نولیبرالیسم« به 
عنوان خمیرمایه فکری حاکم بر نظام سیاس��ی و اجرایی 
آمریکا، این امکان را به سیاه پوستان آمریکایی خواهد داد 
تا به رویای دیرینه خود برس��ند. بدون شک، این رویا در 

نهایت روزی تحقق خواهد یافت.

سیاه پوستان هنوز »رؤیایی« دارند 
نگاه


